
 

                                Qaqortoq,  25. januar 2017 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Inatsisartut besluttede sig under FM2016, at der skal arbejdes på at etablere en 

talsmandsinstitution for handicappede. Hvor langt er arbejdet med at etablere 

handikaptalsmanden nået? 

(Medlem af Inatsisartut Vivian Motzfeldt, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Under FM2016 blev beslutningsforslag (læs nedenunder) godkendt af partierne og løsgængeren. I 

den endelige Udvalgsbetænkning blev Naalakkersuisut pålagt, at sikre at der hensættes midler til 

realisering af forslaget, hvorfor jeg ønsker at blive gjort bekendt med status på dette initiativ. 

“Forslag til Inatsisartutbesluning om at pålægge Naalakkersuisut om senest i 2017 at oprette en 

talsmandsinstitution for handicappede, for dermed at indfri den internationale handicapkonvention 

for at efterleve og beskytte de handicappedes rettigheder i Grønland. 

(Medlem af Inatsisartut Vivian Motzfeldt, Siumut) 

Jeg skal venligst ønske, at få mit spørgsmål besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 


